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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

 

Poř. číslo zápisu:  29 

Datum zasedání:  19. 3. 2014 

Přítomni:  Bernatík, Botlík, Dziadková, Hečko, Laňková, Koštuříková, Řihák, 

Suchánek, Šimáková, Verner, Vodová  

Omluveni:  Činčala, Franěk 

Hosté:   Gongol, Hula, Kuric, Nenička, Slaninová, Šperka, Šromková, Tuleja 

Program:  

1. Výroční zpráva o hospodaření 

2. VIII změna Organizačního řádu SU OPF 

3. VIII změna Statutu SU OPF 

4. Různé 

 

 

Předseda senátu přivítal přítomné a seznámil je s programem zasedání. Přítomní členové senátu 

s navrženým programem vyslovili souhlas. 

 

Hlasování:  
Pro:  11   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 

 

1. Výroční zpráva o hospodaření 

 

Dokument představila tajemnice fakulty. Dopoledne proběhlo jednání s  Komisí pro 

hospodářské záležitosti AS SU OPF. Na jednání byly zodpovězeny dotazy senátorů a 

vysvětleny záležitosti vztahující se k hospodaření. Danou skutečnost potvrdil Ing. Verner, který 

uvedl, že komise doporučuje předkládaný dokument ke schválení.  

 

Hlasování:  
Pro:  10   Proti: 0   Zdrželi se:  1   
 

 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné schvaluje 

Výroční zprávu o hospodaření v předloženém znění. 

 

 

2. VIII změna Organizačního řádu SU OPF 

3. VIII změna Statutu SU OPF 

 

Předseda AS SU OPF navrhl projednání obou bodů najednou (hlasování poté o každé části 

zvláště) s ohledem na souvislosti změn obou dokumentů – a předal slovo děkanovi. 
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V úvodu děkan seznámil přítomné s  důvody, které vedly vedení fakulty k předložení změn 

vnitřních norem SU OPF. V připravené prezentaci děkan zmínil dopady snížení finančních 

prostředků na chod SU OPF a  změny, které je nutné v  této souvislosti realizovat. Připravované 

změny mají souvislost s restrukturalizací studijních oborů a povedou k restrukturalizaci celé 

fakulty. Z tohoto důvodu je nutná změna vnitřních norem SU OPF, na základě nichž by mělo 

nejpozději od 1. 9. 2014 vzniknout pět nových kateder, a to sloučením stávajících pracovišť. 

Předpokládaná okamžitá úspora spojená s tímto krokem se pohybuje na úrovni 1,5 mil. Kč. 

Blíže viz prezentace. 

 

Ing. Hečko vznesl dotaz, z jakého důvodu dochází v souvislosti s poklesem dotací, od roku 

2012 k nárůstu počtu akademických pracovníků. 

 

Děkan uvedl, že graf zobrazující vývoj na SU OPF v letech 2005 - 2014 zachycuje pouze ak. 

pracovníky působící na fakultě na plný pracovní úvazek. Dá se předpokládat, že počet 

pracovníků se zvyšoval na základě požadavků VK v souvislosti s  novými předměty, přechodem 

doktorandů na katedry či přechodem pracovníků z DPP či DPČ na plný pracovní úvazek, aj. 

V tomto okamžiku není možné uvést přesné důvody. Ve spolupráci s tajemnicí fakulty se 

připravuje krizový plán, kde snahou vedení bude nalézt příčiny tohoto jevu. Dále děkan zmínil 

pokles dotace o 34 %, v období let 2010 - 2014 dotace klesla o třetinu, pokles počtu studentů 

byl však 15 %. Fakulta doplácí na nízké koeficienty ekonomické náročnosti studijních oborů. 

Problém se obecně týká všech ekonomických VŠ. Můžeme se pokusit koeficienty navýšit, ale 

dá se předpokládat, že úspěšnost bude nízká, ne-li nulová, neboť ekonomických fakult a 

ekonomických oborů je velký počet a objem finančních prostředků, který by musel jít do VŠ 

by byl dosti vysoký.  

 

Ing. Hečko se dotázal na DPP a DPČ a personální audit.  

 

Děkan uvedl, že v součinnosti s novými vedoucími kateder a garanty oborů budou navrženy 

personální změny na katedrách a bude ukončena většina DPP a DPČ. Některé předměty jsou 

však specifické, jejichž výuku zřejmě nebude možné zabezpečit interními pracovníky. Záleží 

na zdůvodnění VK. Ing. Botlík zmínil, že ukončení dohod nemusí být z dlouhodobého hlediska 

správné (ztráta odborníků z praxe). Děkan dále uvedl, že v případě neuskutečnění 

restrukturalizace, bude nucen personální a mzdovou politiku centralizovat. V rámci 

personálního auditu se zpracovávají údaje týkající se publikační činnosti, počtu vedených 

závěrečných prací a počtu hodin reálné výuky jednotlivých ak. pracovníků, a to za poslední 

3 roky. Dnes již víme, že 1 RIV bod odpovídá 2500 Kč. Cenu 1 studentohodiny propočítává 

ekonomické oddělení.  

 

Dále byly zmíněny budovy fakulty a redislokace pracovišť. 

 

Děkan uvedl, že na základě provedené pasportizace budov bude provedena redislokace nových 

pracovišť na Univerzitní nám. a Na Vyhlídku (pronájem Tř. Osvobození a opuštění budovy na 

ul. Žižkova). Budovy na Tř. Osvobození a ul. Žižkova představují ztrátu, přestože byla učiněna 

opatření na snížení energií, byla omezena výuka, aj. V souvislosti s demografickou křivkou a 

poklesem studentů se propad bude stále více prohlubovat a cílem je se budov zbavit (mělo se 

tak stát již před 2 lety). Na základě výše uvedeného požádalo vedení fakulty primátora města 

Karviné o změnu darovacích smluv, tak aby bylo možné tyto budovy využívat ke komerčním 

účelům. Dále děkan uvedl, že je zpracovávána projektová dokumentace na rekonstrukci objektu 

"E"  Na Vyhlídce - projekt bude odeslán na ministerstvo.  
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Dr. Nenička zmínil svolání akademické obce a informování jejích členů o připravovaných 

změnách, dříve než je schválí AS SU OPF.  

 

Děkan uvedl, že je to možné. 

 

Ing. Botlík uvedl, že předkládané změny jsou natolik radikální, že si zaslouží více pozornosti a 

hlubší diskusi v rámci akademické obce, která by se měla svolat co nejdříve. Dále zmínil, že 

postrádá údaje týkající se výše uspořených finančních prostředků, nákladů spojených se 

sloučením pracovišť, očekávaného přínosu tohoto sloučení, aj. Tyto informace jsou potřebné 

pro zaujetí stanoviska a tzv. „rychlé rozhodování a schvalování“ není z dlouhodobého hlediska 

prospěšné, např. v minulosti v případě budov. Dále zmínil proces restrukturalizace, tj. změnu 

studijních oborů, stanovisko akademického senátu a vědecké rady, dopad na SU OPF a kroky, 

jimiž chce vedení daného dosáhnout. 

 

Děkan uvedl, že přijetím změn se pokouší vedení fakulty zmírnit finanční propad. V žádném 

případě se nejedná o neuvážené a rychlé rozhodnutí. Stav studijních oborů je na fakultě, 

v součinnosti s Radou garantů, diskutován již od poloviny minulého roku. V souvislosti se 

stanoviskem Akreditační komise a v důsledku  nedostačující publikační činnosti většiny garantů 

oborů je nezbytná redukce počtu studijních oborů a nutnost převedení některých z nich do 

podoby specializací. V rámci koncepce rozvoje studijních oborů od roku 2014, kterou 

předložila děkanovi Rada garantů, se předpokládá zúžení počtu studijních oborů, a to 

v bakalářském stupni na 7 a v navazujícím magisterském stupni na 4. Předseda senátu doplnil, 

že akademický senát fakulty se vyjadřuje k návrhům studijních programů uskutečňovaných na 

fakultě. Vědecká rada studijní programy schvaluje. V souladu s danými kroky a informacemi o 

hospodaření, děkan v listopadu informoval KD o prvním očekávaném propadu finančních 

prostředků v roce 2014 a jeho dopadu na SU OPF. Na základě analýzy a propočtů 

ekonomického oddělení je zřejmé, že se musí v dané věci jednat o sérii opatření, které nebudou 

směřovat pouze do mzdové oblasti, ale také do rozsahu nabízených studijních oborů, resp. do 

struktury fakulty jako takové. Sloučení kateder vychází z logické posloupnosti záměrů vedení 

fakulty mj. s ohledem na připravovanou změnu v počtu s struktuře studijních oborů. 

Předpokládána okamžitá úspora spojená s tímto krokem se pohybuje na úrovni 1,5 mil Kč. 

Personální změny na nově vzniklých katedrách budou řešeny v součinnosti s novými vedoucími 

kateder a garanty oborů.  

 

Ing. Hečko se dotázal na finanční úsporu.  

 

Děkan uvedl, že finanční úspora bude spojena s ukončením většiny DPP a DPČ (stávající 

dohody jsou ve většině případů uzavřeny do 30. 6. 2014), ušetření příplatků za vedení 

v  souvislosti se sloučením kateder, ukončení pracovních poměrů dohodou s pracovníky, 

případně převedení na tzv. dohody po dobu, kdy budou muset zabezpečit výuku, dále je to 

úspora, která je spojená s opuštěním budov. Zároveň se sloučením pracovišť zmírní finanční 

propad některých kateder. V této souvislosti byl zmíněn případ katedry logistiky, která 

v minulosti přešla pod katedru managementu a podnikání.  

 

Dále byla zmíněna úspora finančních prostředků katedrou managementu a podnikání do 

rozpočtu fakulty. Dr. Bernatík uvedl, že úspora byla z IP, kdy pracovníkům byly hrazeny 

pracovní cesty především z IGS či SGS a proto pracovníkům nebyly hrazeny účasti na 

konferencích, které fakultě nic nepřináší. Děkan zmínil, že pokud by tento strategický výhled 

měli všichni VK, byla by ušetřena nemalá finanční částka.  

Ing. Hečko se dotázal na časový harmonogram restrukturalizace. 
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Děkan uvedl, že v případě dnešního schválení předkládaných dokumentů, budou tyto dále 

postoupeny na jednání AS SU, které by se mělo uskutečnit 8. 4. 2014. Do 15. 4. 2014 se 

předpokládá vypsání výběrového řízení na nové VK, v průběhu měsíce května se uskuteční 

jednání s odborovou organizací SU a bude realizováno výběrové řízení na vedoucí kateder. 

V průběhu dalších měsíců budou činěny kroky spojené se slučováním pracovišť a bude řešena 

personální situace na katedrách. 

 

Ing. Řihák, jakožto místopředseda AS SU, potvrdil děkanem zmiňovaný termín jednání AS SU 

– 8. 4. 2014, který dne 18. 3. oznámil na zasedání AS SU jeho nově zvolený předseda – Mgr. 

Petr Slováček, Ph.D. 

.  

Ing. Botlík zmínil náklady spojené se stěhováním kateder do nových prostor. 

 

Děkan: Pracovníci se budou stěhovat do stávajících vybavených kanceláří (v rámci hlavní 

budovy či přesunem do budovy na ul. Žižkova a poté Na Vyhlídku), tudíž náklady spojené se 

zajištěním vybavení kanceláří budou nulové. Pasportizaci zpracovalo ekonomické oddělení 

fakulty.  

 

Ing. Hečko upozornil na časový nesoulad mezi případným schválením předkládaných změn ak. 

senátem a jednáním s odborovou organizací. 

 

Děkan: Jednotlivé kroky jsou řešeny s  JUDr. Hulvou. Odborová organizace změny 

neschvaluje, odborovou organizaci pouze o změnách informujeme. 

 

Dále bylo diskutováno svolání akademické obce. Na základě tohoto Ing. Hečko vyzval 

senátory, aby se vyjádřili, zda má děkan svolat akademickou obec a informovat ji 

o připravovaných změnách před rozhodnutím ak. senátu. Ing. Hečko zmínil, že mnozí 

pracovníci mají zkreslené informace o připravovaných změnách či informace nemají. 

 

Většina senátorů (8) se vyslovila pro seznámení akademické obce následně po přijetí rozhodnutí 

senátem. Fakulta se nachází v krizovém režimu a oddalování rozhodnutí a rozmělňování 

informací by nepřineslo nic zásadního. Proděkan Gongol zmínil, že vedení fakulty vycházelo 

z logické posloupnosti projednávání, tj. nejdříve informovat o připravovaných změnách členy 

kolegia děkana, dále ak. senát, který změny schvaluje a  poté informovat akademickou obec. 

Akademickou obec zastupuje senát, který je volen členy akademické obce a senát plně přebírá 

odpovědnost za svá rozhodnutí. Předseda senátu zmínil, že stejná prezentace byla děkanem 

představena na kolegiu děkana 5. 3. 2014, tudíž všichni jeho členové měli dané informace 

k dispozici. Předpokládá se, že vedoucí pracovníci informace předávají členům svých kateder 

v rámci pravidelných porad. Děkan uvedl, že vedoucí pracovníci jsou odpovědni za 

informování svých podřízených. 

 

Ing. Řihák se dotázal na jmenování nových vedoucích kateder. 

 

Děkan: Dá se předpokládat, že pokud se zruší pracoviště a žádné z těchto pracovišť nebude mít 

stejný název, daná pracoviště zanikají a tím současně i místa stávajících vedoucích kateder. Do 

doby jmenování nových VK mohou být katedry vedeny pověřenými pracovníky. Pokud je však 

osoba pověřena vedením, je otázkou, jak bude tato osoba aktivní a jaké bude činit kroky. Pokud 

vzniknou nová pracoviště od 1. 9. 2014, noví VK budou jmenování od 1. 9. 2014. Bylo by však 
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žádoucí, kdyby nová pracoviště vznikla k 1. 7. 2014, tak aby se mohli nově jmenovaní VK 

seznámit s novým prostředím.  

 

Ing. Slaninová se dotázala, zda se uvažuje o získání i jiných finančních prostředků, např. 

z projektů a grantů. 

 

Tajemnice uvedla, že se jedná o účelové prostředky, z nichž fakulta získává jen malou režii, 

bonusem pro zaměstnance je mzda navíc. Ing. Botlík zmínil, že na fakultě dlouhodobě chybí 

nosný výzkum, který je pro vědu a výzkum ak. pracovníků stěžejní. Dále uvedl, že do budoucna 

je nutné zvyšovat především příjmovou stránku fakulty. 

 

Poté byla předsedou AS SU OPF vyhlášena 10 min. přestávka.  

---------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Předseda AS SU OPF zahájil další část jednání v 16:40 a informoval o skutečnosti, že mu ing. 

Botlík v průběhu přestávky oznámil (současně s žádostí o uvedení do zápisu) své rozhodnutí 

neúčastnit se na dalšího jednání mj. z důvodu respektování objektivní nutnosti přijetí 

projednávaných opatření (vzhledem k nepříznivému vývoji ekonomické situace fakulty. 

V následném hlasování by hlasoval patrně proti přijetí předkládaného materiálu. S ohledem na 

situaci dospěl k závěru, že jeho neúčast neovlivní výsledek hlasování a samotný průběh patrně 

nebude mít poté nesouhlasná vyjádření senátorů. 

 

Ing. Hečko:  Považuje za vhodné svolat akademickou obec proto, že hodně lidí na fakultě 

neví, o co se v rámci navrhovaných restrukturalizačních změn jedná a že jde o dlouhodobý 

proces. Nicméně zmínil, že 8 z 11 senátorů projevilo názor o vhodnosti navrhovaného 

postupu (svolat Akademickou obec po tomto jednání a hlasování), proto navrhuje toto téma 

opustit, další debaty na toto téma považuje za bezpředmětné. 

 

Děkan:  Dílčí neinformovanost zaměstnanců kateder dokládá skutečnost, že vedoucí kateder 

informace z kolegia děkana přenášejí neúplně či dokonce nepřesně. Zápisy z kolegia děkana 

jsou zveřejňovány s cca týdenním odstupem, informace v nich jsou všem zaměstnancům 

dostupné.  

 

Ing. Řihák se vyjádřil k otázce ne/svolání akademické obce před hlasováním AS SU OPF a 

zmínil, že si je vědom, že se jedná o problematiku, která nemá primární dopad na studenty, 

nicméně předpokládá, že debata o připravovaných změnách se nevyhne v dalších dnech 

reakcím senátorů ve studentské komoře AS SU a usuzuje, že mohou zaznít také dotazy na to, 

zda zasedání akademické obce proběhlo a jaké tedy jsou postoje a reakce akademické obce, 

resp. osob jedné ze čtyř součástí SU. Současně zmínil, že si je vědom skutečnosti, že svolání 

akademické obce má povahu zcela informativní a že akademická obec může být svolána před 

i po zasedání a hlasování AS SU OPF. Nicméně – z pozice zástupce studentské komory AS a 

člena studentské části akademické obce SU, která čítá řádově 4 tisíce studentů, je pro svolání 

akademické obce před hlasováním senátu.  

 

Dr. Bernatík: Považuje za legitimní položit otázku týkající se poznámky o předávání informací 

pouze částečně či nepřesně: Dotázal se členů zaměstnanecké komory, zda se k nim dostávají 

informace na poradách kateder pravidelně a rychle po kolegiích děkana (zvláště pak obsah 

posledního kolegia děkana, kde děkan informoval VK o nyní projednávaných materiálech). 

V následné diskusi bylo sděleno, že na KMP, INF, UCE, FIN na poradě proběhlo řádné předání 
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informace. Rovněž bylo sděleno přítomnými hosty, že např. KSV informovala o těchto 

skutečnostech právě dnes (a proto jsou mj. přítomni na dnešním jednání).  

 

Děkan uvedl, že očekával, že obsazení hostů na senátu bude dnes větší. Současná situace 

ukazuje na to, že zájem o informace ze strany členů akademické obce není tak vysoký. Kdyby 

chtěli pravdu, přišli by, ví se týden, že tento senát proběhne a že se bude projednávat tento 

materiál (přišli pouze 4 nečlenové senátu). Je to pro něho do jisté míry zklamání, čekal, že bude 

čelit daleko většímu počtu lidí, kteří mají zájem o dění na fakultě. Má pocit, že členové 

akademické obce zaměstnanecké komory mají spíš zájem o kuloární informace. Pro svolanou 

akademickou obec budou případné informace značně obecné, neboť členové senátu mají hlubší 

informace tím, jak v senátu pravidelně pracují.  

Analýzou současného stavu a provedením připravených změn, které jsou nyní předmětem 

schvalování, je nutnost reakce na vývoj situace a jejího řešení - je potřeba jet systémem „Padni, 

komu padni“, tzn. zjistit, kdo je ziskový a kdo je ztrátový. Někteří zaměstnanci mohou být i 

přesunuti do kategorie lektor. Je to šance pro zaměstnance, kteří nechtějí nebo v dané oblasti 

nemohou publikovat – tímto způsobem mohou zůstat na fakultě, avšak na pozici, na kterou 

patří, s platem, který tomu odpovídá. Jako člen školské rady OA v Ostravě ví, že průměrný plat 

tam je 27700 Kč, což je víc než na OPF. Pokud budeme dál pokračovat ve snižování platů, naši 

pedagogové budou placeni hůř než středoškolští a možná i než pedagogové na ZŠ. Do této 

situace se nechce dostat. 

 

O slovo se přihlásil dr. Nenička (uděleno předsedou): Vyslovil názor, že by přece jen bylo 

možná dobré zvážit zasedání akademické obce, ne že by měla suplovat rozhodnutí senátu, ale 

z hlediska transparentnosti. Předejde se kuloárním informacím. Po dnešním hlasování a 

rozhodnutí už bude případná akademická obec pouze formální akt.  

 

Děkan odpověděl, že akademická obec bude formální i předtím.  

 

Dr. Nenička uvedl, že to však bude veřejností vnímáno lépe. 

 

Dr. Bernatík – připomenul, že tento bod už byl po dohodě senátorů uzavřen a vyzval k dalšímu 

jednání. Ještě než udělil slovo dalším kolegům, vyzval k úpravě zápisů. Senátoři mají dodat do 

zápisů to, co jim chybí. V současné době je to v drtivé většině případů tak, že obdržený zápis 

je uložen na disk G: a senátoři nereagují – vyzývá tímto opět k tomu, aby se senátoři seznámili 

se zápisy a informovali i tehdy, kdy nemají připomínek. Čekání na vyjádření prodlužuje dobu 

uveřejnění zápisů a vrhá nedobré světlo na činnost AS SU OPF jako celek. Zároveň vyzdvihnul 

velmi pečlivý a standardně včasný přístup kolegů Řiháka, Hečka, Vernera a Koštuříkové v této 

činnosti.  

 

Dr. Bernatík dále informoval, že – materiály k dnešnímu jednání byly umístěny na disku G: pro 

náhled všem senátorům a položil dotaz, zda jsou další připomínky, či dotazy. 

 

Bc. Laňková – v příloze č. 1 je napsána katedra cestovního ruchu a… (kousek názvu chybí). 

Dále pak zmínila, že dříve byly katedry seřazeny stejně v obou dokumentech, v nové verzi je 

jiné pořadí. 

 

Tajemnice zmínila, že pořadí není důležité.  

 

Děkan upřesnil, že řazení kateder není podle důležitosti. 
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Proběhla diskuze o uvedení názvů a systému pořadí kateder v předloženém materiálu, mj. byly 

vzneseny dotazy na původ myšlenky názvů jednotlivých kateder. 

 

Dr. Bernatík – na poradě katedry měli diskuzi k předkládaným materiálům, a mj. porovnávali 

navrhovanou strukturu i s ostatními institucemi (zvláště pak VŠE Praha apod.). Co se týče jejich 

katedry, vhodným způsobem to koresponduje s tím, co je na jiných fakultách podobných VŠ 

v ČR. Požádal děkana o podání informace o postupu tvorby navrhované struktury – zda se 

vedení nechalo i částečně inspirovat právě situací na těchto školách. 

 

Děkan – ano, i z toho se vycházelo. Materiál je kolektivní rozhodnutí vedení fakulty a stojí za 

ním tým podílející se na této tvorbě  

 

Dr. Bernatík vznesl dotaz, zda jsou další připomínky? Jelikož tomu tak není – je dalším 

logickým krokem je vyzvat členy k hlasování. Hlasování by mělo proběhnout o každém 

dokumentu zvlášť. 

 

 

Hlasování (bod 2):  
Pro:  10   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné schvaluje VIII. 

změnu Organizačního řádu SU OPF v předloženém znění. 

 

 

Hlasování (bod 3):  
Pro:  10   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné schvaluje VIII. 

změnu Statutu SU OPF v předloženém znění. 

 

Děkan poděkoval za obrovský krok, který senát udělal. Velmi ho těší, že členové senátu byli 

schopni a ochotni přijmout svou zodpovědnost. Je to věc, nad kterou dlouhou dobu přemýšlel, 

kterou v tuto chvíli považuje za správnou. Možná doba ukáže, že to nebylo správně, ale je 

připraven za tyto kroky nést svou zodpovědnost dlouhodobě. Tento obrovský krok může přispět 

k tomu, že se fakulta posune o úroveň výš. 

 

Dr. Bernatík – poděkoval všem přítomným senátorům za to, že hlasovali s velkým důrazem na 

racionalitu. 

 

Následně děkan požádal předsedu senátu, aby přeposlal materiály předsedovi AS SU, a požádal 

současně o svolání termínu akademické obce a navrhuje termín čtvrtek 27. března, popř. středu 

2. dubna. 

 

Ing. Hečko – termín středeční je lepší, senátoři mají volno.  

Dr. Bernatík sdělil, že tímto vyhlašuje Akademickou obec a veřejné zasedání senátu fakulty na 

středu 2. dubna, s návrhem času od 10:00, nebo od 13:00 hodin. Rovněž požádal děkana o 

zvážení vyhlášení děkanského volna tak, aby se mohli zúčastnit všichni, kdo mají zájem o 

osobní účast. 
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Děkan vyslovil názor, že je pro začátek od 13 hodin, čímž by vyhlásil by půldenní děkanské 

volno (od 12 hodin). Po diskuzi byl tedy čas upřesněn na 13:00. 

 

 

4. Různé 

 

Menza: 

Ing. Verner – rekapitulace z KHZ: současný nájemce menzy STRAVKO, s. r. o. a 

provozovatelka bufetu mají smlouvu do konce července. Řeší se noví poskytovatelé těchto 

služeb s tím, že většina věcí zůstává zachována z předchozí zadávací dokumentace (obojí 

zároveň, konečná cena 80 Kč včetně DPH). Je akcentováno to, že provozovatel bude vařit zde 

a nikoliv pouze zajišťovat dovážku obědů. V průběhu doby působení současného nájemce byla 

v čase dřívějším vedením změněna doba poskytování služeb z doby určité na 3 roky na dobu 

neurčitou. Došlo v průběhu posledních let ke značnému snížení počtu vydaných obědů. 

 

Děkan doplnil, že je vidět dlouhodobý propad dotovaných obědů, ukazuje to asi na cílený záměr 

snížit počet fakultních strávníků tak, aby STRAVKO mohlo vařit pro jiné účely.  

 

Ing. Hečko se dotázal, zda je známo, kdy proběhne výběrové řízení? 

 

Tajemnice – čeká se na podpis rektora, okamžitě po podpisu bude vyhlášeno výběrové řízení, 

(lhůta na podání nabídek je tam 30 dní). Vařit se má od 1.9, je třeba, aby se nový nájemce mohl 

nastěhovat od 1.8. Ve výběrové komisi došlo k změně. 

Ing. Verner – je třeba, aby to členové komise věděli předem, že jsou v komisi a že se jedná 

výběrové řízení včetně stanovení termínu jeho průběhu. Zmínil, že posledně byla organizace 

času pro účast v komisi značně komplikovaná právě z důvodu obdržení informace o členství 

v komisi na poslední chvíli. 

 

Tajemnice – předběžné datum je stanoveno na cca polovinu dubna. 

 

Předseda se dotázal, zda má některý ze senátorů další bod k jednání. 

 

Ing. Řihák: Zmínil včerejší zasedání AS SU  a v této souvislosti vyjádřil osobní poděkování dr. 

Bernatíkovi za to, že se ujal kandidatury na předsedu AS SU. Současně vyjádřil s počínajícím 

funkčním obdobím AS SU přání v další koncepční spolupráci, a to nejen studentských komor 

AS SU OPF a AS SU, ale všech členů obou grémií.  

Dále informoval o jeho pravidelné účasti na Akademickém fóru JČMF a jednání SK RVŠ. 

Taktéž zmínil skutečnost, že bude vhodné se v dalších týdnech zabývat nominací kandidáta na 

post zástupce delegáta SU v SK RVŠ, což bude projednáváno zejména v rámci setkání 

studentské komory.  

 

Dr. Bernatík: Poděkoval za informace a ocenil aktivní přístup senátora v rámci účastí na 

„nad“univerzitních grémiích. Současně vznesl dotaz, v jaké fázi se aktuálně nachází proces 

projednávání novely zákona o VŠ. 

 

Ing. Řihák. Zmínil, že jednání budou probíhat s novým složením a za situace obměny MŠMT 

– konkrétně náměstka pro vysoké školy. Osobně se domnívá se, že do letních prázdnin není 

reálně možné zákon předložit ke schválení. Současně podal informaci o jeho účasti v 3. 

dubnovém týdnu na jednání Výboru pro vědu, vzdělávání, kulturu, mládež a tělovýchovu 
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Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR a dodal, že nominovaní zástupci Studentské komory 

Rady vysokých škol mu budou přítomni právě v souvislosti s projednáváním novely zákona o 

vysokých školách. Následně pak zmínil svou účast na nadcházející schůzi SK RVŠ, dne 22. 4. 

2014. 

 

Řihák: Podal senátorům informaci o záměru zúčastnit se, jakožto delegát SU - spolu s jedním 

až dvěma studentskými senátory SU, Workshopu pro senátorky a senátory studentských komor 

akademických senátů českých vysokých škol, který se uskuteční v Hradci Králové. Tematické 

zaměření: Současné přístupy k hodnocení kvality vysokých škol na úrovni národní i 

mezinárodní. 

 

Předseda AS SU OPF informoval, že včera (18. 3. 2014) proběhlo v rámci nového funkčního 

období AS SU 1. zasedání senátu AS SU. V této souvislosti děkuje šesti (na jednání přítomným) 

senátorům karvinské součásti za účast na zasedání AS SU a projevenou jednotnost při podpoře 

fakultního kandidáta na předsedu AS SU. Předsedou AS SU byl zvolen Mgr. Petr Slováček, 

Ph.D. z FVP, předsedou komory akademických pracovníků AS SU byl zvolen Mgr. Jiří 

Siostronek, Ph.D., předsedou studentské komory AS SU byl zvolen Ing. Radim Řihák, čímž 

mu gratuluje ke zvolení. 

 

Předseda AS SU OPF požádal děkana o předání presentace, kterou dnes představil při svém 

vystoupení přítomným na jednání. Bylo dohodnuto, že bude uložena na diskovém prostoru pro 

náhled a potřeby senátorů. Pro veřejnost OPF se dostane tento materiál prostřednictvím přílohy 

k zápisu z kolegia děkana, který bude v nejbližší době finalizován a publikován. Děkan 

neprodleně předal tuto prezentaci a byla uložena na dohodnuté místo pro přístup ostatních členů 

AS SU OPF. 

 

Jelikož další dotazy již nebyly vzneseny, předseda AS SU OPF tímto ukončil jednání.  

 

Příští řádné zasedání AS SU OPF se uskuteční 30. 4. 2014 ve 13:00 hodin 
 

 

 

 

Za správnost: Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

Zapsala: Ing. Martina Kozubková 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 19. 3. 2014 

 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Výroční zprávu o hospodaření v předloženém znění. 

2. Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje VIII. změnu Organizačního řádu SU OPF v předloženém znění. 

3. Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje VIII změnu Statutu SU OPF v předloženém znění. 

 

 

 

 

 

 

Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

Předseda AS SU OPF 


